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Z á p i s
z jednání Akademického senátu LF UK v Plzni

26. 9. 2019; 15:00, ŠAF velká posluchárna

Akademičtí pracovníci: Ing. Václav Babuška, Ph.D.; MUDr. Jan Barcal, Ph.D.; doc. MUDr. Jan
Beneš, Ph.D.; doc. MUDr. Aleš Kroužecký, Ph.D.; doc. MUDr. Jitka Kuncová, Ph.D.; doc.
MUDr. Václav Liška, Ph.D.;  doc. MUDr. Jiří Moláček, Ph.D.; doc. MUDr. Zdeněk Novotný,
CSc.; MUDr. Richard Pradl, Ph.D.; doc. MUDr. Tomáš Skalický, Ph.D.;

Studenti: Eva Pešková;

Omluveni: prof. MUDr. Milan Hora, Ph.D., MBA;  prof. MUDr. Martin Matějovič, Ph.D.; prof.
MUDr. Karel Pizinger, CSc.;  doc. MUDr. Tomáš Reischig, Ph.D.; doc. MUDr. Mgr. Zbyněk
Tonar, Ph.D.; PhDr. Dana Zdeňková; MUDr. Jiří Bejček;  Jiří Rott; Rachel Sajdlová; MUDr.
Adam Skalický; Truong Hoang Hieu;

Hosté: doc. RNDr. Fiala, CSc.; prof. MUDr. Fínek, Ph.D.; Mgr. Holá; Ing. Karlová; doc. RNDr.
Kmoníčková, CSc.; Ing. Kočí; Ing. Paveza; prof. MUDr. Třeška, DrSc.; Ing. Vořech; doc. MUDr.
Zicha, CSc.; 

Program:

1. Schválení zápisu z jednání AS 6. 6. 2019 - doc. MUDr. Skalický, Ph.D.
2. Slovo děkana LFP - prof. MUDr. Fínek, Ph.D.
3. Volby do AS LFP
4. UniMec II. etapa: informace o projektu – Ing. Kočí
5. Příspěvek P a stav jeho čerpání – Ing. Karlová
6. Novinky z personální a mzdové oblasti a bezpečnosti práce - Ing. Polívková, Ing. Vořech
7. Žádost o schválení změny názvu Ústavu tělovýchovného lékařství – doc. MUDr.

Kroužecký, Ph.D.
8. Různé

Kontrola a schválení zápisu z posledního jednání AS LFP
Zápis z minulého jednání AS, stejně jako čtyři hlasování per rollam, proběhlá od posledního jednání
senátu, nebyly schvalovány vzhledem k nedostatečnému počtu přítomných senátorů.

Slovo děkana LFP – prof. MUDr. Fínek, Ph.D.

· zahájení stavby UniMeC II plánováno na konec září. Slavnostní poklep základního kamene bude
uskutečněn 22. 10. 2019  v 10:00

· 4.9.2019 účast na jednání v Poslanecké sněmovně, kde byl projednáván návrh poslance Válka na
znovuotevření otázky univerzitních nemocnic. Ministr zdravotnictví, zástupci ČLK a děkani se
shodli, že toto téma není v současné době aktuální a případné drobné nedostatky jdou odstranit
legislativními úpravami

· zaměstnanci LF obdrželi Opatření děkana č. 10/2019 – Závazné opatření LF UK v Plzni
k problematice výskytu spalniček

· splněno kritérium pro přijímací řízení do všeobecného směru – přijato přes 300 studentů
· prof. Fínek a prof. Ferda navštívili mediky 6. ročníku v nemocnicích v Českých Budějovicích a ve

Strakonicích, kde probíhá jejich předstátnicová příprava. Nebyly shledány nedostatky, jsou
plánovány návštěvy u našich mediků v dalších nemocnicích

· byla podepsána smlouva na pořádání plesu LF
· v příštím roce oslavíme 75. výročí založení naší fakulty.  Oficiální oslava se uskuteční v říjnu,

méně formální oslava proběhne formou zahradní slavnosti
Volby do AS LFP
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Volby se uskuteční 5. – 6. 11. 2019.
Předsedkyně volební komise: Mgr. Alena Holá
Volební místa: Šafránkův pavilon, FN Lochotín, FN Bory, Biomedicínské centrum, Procháskův
pavilon

UniMeC II. etapa: informace o projektu – Ing. Kočí

· 27. 8. 2019 byla podepsána smlouva se zhotovitelem (Gemo a.s.)
· 20. 9. 2019 zahájení stavebních prací
· 28. 2. 2022 plánováno dokončení budovy
· plný provoz od akademického roku 2022/2023

Financování:

· základní část hlavní budovy – podpořeno z OP VVV, na stavební výdaje z OP VVV 835 mil.
Kč (celková dotace 1 087 Kč)

·  realizaci stavby kampusu UniMeC II chybí zdroje ve výši cca 450 mil. Kč – stavba zahájena
(5. 9. 2019) s příslibem vedení UK zajistit další zdroje k dofinancování – v řešení

· LF – zůstatek fondů (cca 170 mil. Kč) bude využit na kofinancování výstavby, vybavení a
kofinancování dalších OP VVV

· na dofinancování stavby může LF uvolnit cca 20 mil. Kč
· křídlo hlavní budovy pro menzu a děkanát – plánováno financování z investičního programu

MŠMT. Program dosud neschválen (kofinancování kryto z fondů LFP)
· sportovní hala - výhledově

Novinky z oblasti bezpečnosti práce – Ing. Kočí

Od 23. 9. 2019 je zamezen volný vstup do UniMeC, Procháskova pavilonu a na děkanát. Vstup je
možný s průkazem UK. Podrobné informace v Opatření děkana č. 9/2019 Zabezpečení budov
Lékařské fakulty, doplněném pokynem Ing. Karlové

Novinky z personální a mzdové oblasti - Ing. Polívková
· elektronické výplatní pásky byly zavedeny od srpna 2019. Případné nejasnosti byly řešeny

individuálně
· od listopadu 2019 budou zavedeny stravenky v hodnotě 100 Kč (45 Kč hradí zaměstnanec)
· od července 2019 zavedeno zdravotní volno (Sick days) – Opatření děkana č. 11/2019

Organizace pracovní doby zaměstnanců. Nárok max. 5 dnů v roce (v roce 2019 2,5 dne)
· vedoucí pracovníci budou seznámeni s vykazováním evidence pracovní doby zaměstnanců

pomocí elektronické aplikace

Příspěvek P a stav jeho čerpání – Ing. Karlová
Příspěvek P (dlouhodobé finanční opatření k navýšení kapacit lékařských fakult) - MŠMT / LFP v tis.
Kč:
2019 62 235 fixováno Opatřením MŠMT
2020 – 2021 62 234 fixováno Opatřením MŠMT
2022 – 2029 o výši podílu pro další roky realizace Opatření bude rozhodnuto na základě

vyhodnocení zprávy o průběhu plnění Opatření k 31. 12. 2021

Žádost o schválení změny názvu Ústavu tělovýchovného lékařství – doc. MUDr. Kroužecký,
Ph.D.

Doc. MUDr. Kroužecký, Ph.D. požádal Akademický senát o schválení změny stávajícího názvu
Ústavu tělovýchovného lékařství na „Ústav sportovní medicíny a aktivního zdraví“ s anglickým
překladem „Department of Sports Medicine and Active Health Sciences“. Schvalování se uskuteční
formou per rollam.

Odůvodnění žádosti:

Název „Ústav tělovýchovného lékařství“ či podobné názvy v mírných obměnách nese náš ústav již
více než 65 let. Tělovýchovné lékařství se v těchto desítkách let zabývalo hlavně diagnostikou
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zdatnosti a trénovanosti a problematikou prevence úrazů v tělesné výchově a sportu, proto byl jeho
název logický a odpovídal potřebám doby.

Nyní jsem však přesvědčený, že již dobře nevyjadřuje celou šíři problematiky, kterou chceme, aby se
ústav zabýval. Náš ústav bude řešit nejen problematiku tělovýchovy (což je navíc slovo, které nemá
v angličtině kvalitní korelát), ale též se bude vědecky i edukačně zabývat celou šíří sportovní medicíny
a sportovních věd vč. zátěžové fyziologie, teorie procesů zvyšování fyzické zdatnosti a jejího
testování, sportovně orientované výživy a psychologie.

Též bychom rádi, aby bylo z názvu ústavu zřetelné, že jedním ze zásadních přístupů k lidskému zdraví
je aktivní zapojení jedince do péče o sebe sama – a to předcházením nemocem zdravým životním
stylem a v případě již vzniklé choroby zapojením se do procesu obnovy zdraví postupy, ve kterých
pacient nebude pasivním, ale naopak velmi aktivním prvkem. Tato problematika je nyní jedním z
velmi řešených témat napříč většinou klinických oborů (např. chirurgické obory, onkologie, vnitřní
lékařství atd.).

Z praktických důvodů je též třeba zmínit, že stávající název „Ústav tělovýchovného lékařství“ je často
okolím zaměňován s názvem dalšího ústavu LF v Plzni - a to s názvem „Ústavu tělesné výchovy“, což
činí provozní těžkosti.

V mezidobí budou rozhodnutí AS probíhat formou per rollam.

Zapsala: Jitka Nováková
Předseda AS: doc. MUDr. Tomáš Skalický, Ph.D.
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